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Menys d’una setmana. El nou
9N s’acosta i a mesura que
aquest “procés de participació
ciutadana”, tal com l’ha definit
la Generalitat, és a tocar, es van
coneixent nous detalls del seu
funcionament.

La infraestructura per al des-
envolupament d’aquesta jorna-
da de mobilització dels ciuta-
dans de Catalunya serà de  6.695
meses repartides en 1.317 locals
de participació en 942 munici-
pis, amb una participació de
40.000 voluntaris, segons ha
anat desgranant en els darrers
dies la vicepresidenta del Go-
vern, Joana Ortega. La majoria
d’aquests punts de participació

se situaran en instituts de se-
cundària, ja que aquests centres
d’ensenyament són propietat
de la Generalitat. El mateix go-
vern es va posar en contacte amb
els directors dels instituts mit-
jançant una carta per tal de ga-
rantir la màxima col·laboració. 

La jornada començarà a les
9 del matí i finalitzarà a les 8 del
vespre, que és el mateix horari
que en unes eleccions oficials,
però, tot i que en un primer mo-
ment el president de la Genera-
litat, Artur Mas, va parlar de
“consulta”, la vicepresidenta Or-
tega va evitar en tot moment
aquesta paraula durant les di-
verses rodes de premsa on ha
anat informant dels detalls d’un
procés participatiu que encara el
compte enrere. 

I és que tot i ser la Generali-
tat l’encarregada d’organitzar

tot el dispositiu, el nou 9N no és
un procés electoral oficial del
qual se’n derivi un mandat de-
mocràtic i també presenta dife-
rències amb l’anterior 9N, que
era una consulta no referendà-
ria. A diferència del primer,
aquest 9N no tindrà un cens de
votants previ, sinó que la gent
s’haurà d’inscriure al mateix
moment d’efectuar el vot al punt
de votació assignat.

EL TC DECIDEIX AVUI
El Tribunal Constitucional de-
cidirà avui si admet a tràmit el
recurs del govern espanyol con-
tra la convocatòria del 9N i sus-
pèn així la jornada participativa
de diumenge. Ahir el Govern va
presentar un escrit d’al·lega-
cions al TC per sol·licitar que no
admeti a tràmit el recurs del go-
vern espanyol.

Compte enrere per al nou 9N
» Hi haurà una infraestructura de 6.695 meses repartides en 1.317 locals de participació de 942 municipis
» Tothom que vulgui ja pot consultar, a través del web www.participa2014.cat, el lloc on ha d’anar a votar

Albert Ribas
BARCELONA

REDACCIÓ4Els veïns i veïnes
de Sarrià-Sant Gervasi tindran
16 edificis oberts arreu del dis-
tricte habilitats per poder par-
ticipar en la jornada de diu-
menge. 

Els locals són els següents:
l’Escola Professional Salesiana,
al passeig de Sant Joan Bosco;
l’Escola Orlandai, al carrer Do-
mínguez i Miralles; l’Escola
Dolors Monserdà-Santapau;
el Centre Educatiu Sant Igna-
si, al carrer Carrasco i Formi-
guera; La Salle Bonanova, al
passeig de la Bonanova; l’Es-
cola Pia de Sarrià, al carrer de
la Immaculada; l’Institut Cul-

tural del CIC (ICCIC), a la Via
Augusta; el Centre Educatiu
Nausica, al carrer  Muntaner;
el Centre Educatiu Infant Je-
sús, al carrer Avenir; l’Escola
Pia Balmes, al carrer Balmes;
l’Institut Montserrat, al carrer
Copèrnic; el Centre Educatiu
Lys, al carrer Puig-reig; l’Ins-
titut Josep Serrat i Bonastre, al
carrer del Marquès de Santa
Ana; l’Escola Súnion, a l’avin-
guda de la República Argenti-
na; l’Escola Els Xiprers, al
Camí del Salze; i el Centre
Educatiu Mare de Déu del Ro-
ser de Les Planes, a l’avinguda
del Rectoret. 

Diumenge hi haurà 16 locals
al districte per poder votar

El nou 9N serà una nova oportunitat perquè els catalans expressin la seva voluntat política. Foto: ANC
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Un diari plural Un diari participatiu

Actualitat a la xarxa

Hi ha durant aquests dies una
gran confusió, i es pregunta què
s’ha de fer, quina posició s’ha de
prendre davant cada moment en
què es presenten noves condi-
cions en el camí cap a la inde-
pendència. Primer, caldria acla-
rir que la independència no és la
finalitat: encara que sigui el re-
curs sine qua non, fa falta per
arribar a un nou Estat català. 

El 9N no s’acabarà el món,
hem d’anar cremant etapes. É́s
continuar mantenint la iniciativa
davant Madrid i que ells vagin a
remolc i fer-los anar de bòlid.
Això no té preu. Es farà el ridícul
o serà el triomf de la demo-
cràcia? Al temps, si van a votar
més de dos milions de catalans.
Si ens neguen el dret a decidir, no
ens podran treure la voluntat de
decidir: aquí rau la nostra força.
No entrarem en les legalitats, és
la voluntat d’un poble i ho de-
mostrarem votant. És el projecte
de construir un nou estat, sense
les rèmores del passat. 

Si es pensen a la capital es-
panyola que no deixant votar els
catalans ens retirarem a les ca-
sernes d’hivern, van llestos. Ens
diuen que estem en un estat de-
mocràtic i constato fefaentment
que no és veritat. La Transició
ha estat una enganyifa i Franco
ho va deixar tot “atado y bien
atado” Ens diuen que els de la V
són un ramat d’ignorants enga-
nyats i els del 12-O són una colla
d’espavilats ben informats. Re-
sumint: El 9N ha de ser una festa
ciutadana. Després eleccions,
plebiscitàries o com en diguin,
constitució del Parlament i de-
claració unilateral d’indepen-
dència. Finalment, referèndum
d’aprovació, o no, del nou estat.

4Obstacles
per Jordi Lleal

#Principis&Valors#Decidirem #Corrupció

4Connectivitat escolar sota zero
per David Rabadà 

Segons la premsa, la principal
contradicció que està generant
soroll i una lleugera desmoti-
vació dins de les files sobira-
nistes rau en el debat sobre
què va primer, la DUI (Decla-
ració Unilateral d’Independèn-
cia) o les negociacions amb
Madrid. La DUI  hauria de de-
rivar d’un mandat clar, resultat
d’unes eleccions plebiscitàries
on les formacions  que s’hagu-
essin presentat als comicis amb
el punt explícit de “proclamar la
independència de forma unila-
teral” obtinguessin la majoria
absoluta. Per tant, pels seus
partidaris seria contradictori
ajornar-ho.

A l’altre extrem de la “unitat
d’acció sobiranista”, els post
autonomistes malden per ex-
haurir totes les possibilitats de
negociació, tot i saber d’antuvi
la resposta negativa que vindrà
de Madrid (només a efectes
del “què diran” les instàncies in-
ternacionals). Tant aquests com
els primers es pretenen hereus
d’uns comicis plebiscitaris que
ens haurien de donar major
legitimitat. He de dir que, d’en-
trada, no m’entusiasma aquest
procediment electoral, ni per la
primera opció  ni per la segona.
Posats a trobar contradiccions,
tot el “procés” és un contra-
sentit, atès que l’executem man-
cats de llibertat nacional. De fet,

mai m’he amagat que preferei-
xo la capacitat d’influència pe-
dagògica que neix d’enfrontar-
nos a les prohibicions  espa-
nyoles. No m’agrada haver de
gestionar electoralment la “to-
lerància relativa” que el govern
espanyol pugui consentir-nos,
envers les nostres votacions, la
plebiscitària inclosa. Això és
perquè, al meu entendre, totes
les formes d’autodeterminació,
en un context de dominació
estrangera, són una fal·làcia.

Digueu-me passat de moda,
i ja sé que aquest escrit tindrà
poca transcendència pràctica
(almenys inicialment), però tro-
bo més lògica l’autodetermina-
ció  de facto, prèvia a la inde-
pendència formal.  Autodeter-
minació és l’acció d’una col·lec-
tivitat humana per decidir el seu
destí polític. Ja m’explicareu
com  pot dur-se a terme, doncs,
sense ser prèviament lliures!  Si
estem condicionats –manipu-
lats– pels mitjans propagan-
dístics d’ocupació i mediatitzats
pel respecte dels autonomistes
a les lleis de l’opressor, ens
manca la neutralitat necessària
per a un fet de tanta transcen-
dència. 

Per tant, tot acte d’autode-
terminació  s’hauria de dur a
terme en un marc de llibertat,
és a dir, amb  independència
prèvia i efectiva.

per Manel Fantassin

4L'ou o la gallina?

Fa més de vint anys que im-
parteixo classes a secundària i
veig cada dia que jo sóc secun-
dari. Ens van dir fa uns anys
que els sistemes informàtics
millorarien la tasca escolar,
que la telemàtica agilitzaria la
burocràcia educativa i que l’e-
ra digital esdevindria la revo-
lució a les aules, però des del
començament d’aquelles re-
formes, cada professor ha ha-
gut d’apuntar les notes de cada
alumne de Batxillerat igual
que als anys 70: a mà. 

Aquest trimestre, però, la
cosa ha anat a pitjor. Ara cada
tutor ha hagut d’omplir cada
butlletí de cada alumne i de
cada matèria amb les notes
escrites a mà. El motiu? Que el

suport informàtic del Depar-
tament d’Ensenyament, el Saga
i auxiliar, ha tornat a presentar
dificultats en alguns centres.
Des del departament, després
de molts anys de queixes, es
respon sovint que és un pro-
blema de pressupost, però el
tema ve de molt abans de la cri-
si, quan les vaques ens deien
que eren grasses. En el fons és
un tema de programació de
software, i no pas d’haver de
comprar més ordinadors nous. 

Em pregunto doncs el se-
güent: ¿No serà tot plegat fal-
ta de voluntat d'alguns mem-
bres del departament o manca
de capacitat d'alguns dels seus
experts? Prego una solució i no
més respostes.

@perejp: Vull felicitar el Consejo de Es-
tado espanyol per convertir una coste-
llada en un referèndum en tota regla.
Votarem!

@cristina_pardo: El PP veta la compare-
cencia de Rajoy sobre unas pocas cosas
que no nos gustan, cometidas por esas
personas por las que usted se interesa.

@jrdgnr: "Sense educació no hi ha art i
sense memòria no hi ha justícia". Molt gran,
Savall, renunciant al Premi Nacional de
Música.
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@GorkaKB: Quan sents Albert Rivera i 
després David Fernández, més enllà del
contingut i estar-hi o no d'acord, veus la
Catalunya d'ahir i la del futur.

@ramoncotarelo: El sobresueldos ordena
a sus miñones del Consejo de Estado (entre
ellos ZP) unanimidad frente a la consulta
rojo-separatista-masona-antiespañola.

@radiocable: El PP actúa con la corrupción
como con Cataluña. Dejándolo correr. Pero
aquí no hay una consulta que ilegalizar.
Bueno, salvo las elecciones.

Un diari obert

Opinió en 140 caràcters

Fa uns dies un amic m’explicava que li
havien trucat per preguntar-li  si ell es-
tava a favor del SÍ-SÍ en la consulta del
9N. Un altre em deia que ell defensa el
dret a decidir però, si es fa la consulta,
votarà SÍ-NO. Hi ha també els que de-
fensen el NO com resposta a si es vol que
Catalunya sigui un Estat.

Coneguts personatges mediàtics di-
uen que la “desobediència no m’acaba
d’agradar”. Altres que “no sóc partida-
ri de les insurreccions”. Hi ha també qui
diu que “cal tirar endavant la consulta
del 9N peti qui peti”.

A les organitzacions polítiques pas-
sa el mateix, encara que predominen les
que manifesten que “només estarem
d’acord amb una consulta que tingui
plenes garanties democràtiques”. Per
això, el president Mas cada vegada
aposta més per convocar unes eleccions
plebiscitàries a les quals anirien junts
CiU i ERC, la qual cosa no agrada els di-
rigents republicans. Sense cap dubte, i
amb raó, aquest és el tema de debat al
carrer.

Tothom s’ha oblidat del cas Palau,
d’Urdangarín, de la família Pujol i de
tants i tants casos de corrupció com hi
ha a Catalunya i a l’Estat. Per no parlar
de les retallades en educació, sanitat, ser-
veis bàsics, de la pobresa (dos de cada
deu catalans es troben en risc de pobresa
i exclusió social), dels desnonaments
(Catalunya és la comunitat que més des-
nonaments va patir durant l’any 2013,
un 23% del total de l’Estat), de l’atur ju-
venil (l’Estat espanyol està al capdavant
de tots els països europeus on els menors
de 25 anys, un 53,8%, es troba a l’atur).

Per això és vergonyós i escandalós
que els presidents Rajoy (PP) i Mas
(CiU) continuïn amb el seu comporta-
ment provocador i mentider i no assu-
meixin la seva responsabilitat i acabin

amb aquesta situació tan embolicada i
kafkiana.

És cert que la responsabilitat major
la té el president del Govern espanyol.
Negar-se a negociar una sortida davant
del clamor de la immensa majoria dels
catalans només ens demostra la pre-
potència i la incapacitat política d’aquest
maquiavèl·lic, sinistre i plasmàtic per-
sonatge.

Dit això, no és menys cert que tam-
bé el nostre president juga amb foc. Les
seves contradiccions, els seus silencis i
els seus dubtes no fan més que generar
confusió i alimentar l’ansietat i la por
d’uns i altres.

Tan complicat és deixar que els ca-
talans votin i així sortir de dubtes? So-
bretot tenint en compte que, sigui quin
sigui el resultat, s’ha de negociar amb el
govern de l’Estat, ja que així no podem
continuar. El millor de tot aquest pro-
cés és que el canvi no només és neces-
sari, sinó imparable.  

Difícilment una societat pot aguan-
tar l’escandalós increment de les desi-
gualtats, la inseguretat del futur, la rà-
bia continguda... Tard o d’hora la re-
bel·lió es farà inevitable.

La majoria de la societat catalana,
pacíficament però amb contundència,
ens està demostrant que la força de la
voluntat popular està per damunt dels
interessos partidistes, els victimismes i
altres històries compartides pels partits
sistèmics, responsables de la crisi que
estem patim.  

Possiblement només així aconse-
guirem una societat més justa i menys
desigual. Ha arribat l’hora que la societat
civil assumeixi la responsabilitat d’a-
cabar amb els corruptes i recuperar el
poder per aconseguir una veritable de-
mocràcia, econòmica, política, cultural
i social.

4De bojos
per Pedro Jesús Fernández     

En els darrers anys hem assistit a impa-
rables canvis en la forma de participació
ciutadana. Canvis en les relacions socials
a través de les xarxes. Moviments socials
que transcendeixen les decisions dels po-
lítics, mobilitzacions generals que supe-
ren la representativitat parlamentària, un
nou espai social virtual i molt més rela-
cional, al mateix temps que un increment
de la desafecció cap a la política i el pa-
per de les institucions. I les institucions
han anat, fins ara, per darrere i a remolc
de la societat. 

Els ajuntaments o districtes de la ciu-
tat, com a administració més propera al
ciutadà, té el gran repte de posar les ba-
ses d’aquesta nova participació per tal de
canalitzar els fluxos relacionals de la so-
cietat, ser-hi present, implicar-s’hi, i ser-
ne un actor més. Mai més podran re-
dreçar les formes de participació i de re-
lació a través de l’administració. Aques-
ta ha deixat de ser el marc en què els in-
dividus es troben i participen. L’admi-
nistració i les seves formes de participa-
ció proposades només són un actor més.
Però no n’hi ha prou amb ser present a
les xarxes. Cal una administració que es
replantegi seriosament com fer que la ciu-
tadania participi de la gestió de la ciutat,
i per fer-ho, els mecanismes de partici-
pació actuals, ja estan obsolets. 

Hem de revisar, doncs, la relació en-
tre la societat civil i les administracions
democràtiques. Si volem que la partici-
pació ciutadana sigui una realitat, hem de
passar d’una participació representativa
restringida a una participació universa-
litzada. Fins ara, els consells de partici-
pació estan dirigits a entitats, sempre amb
les mateixes cares i sempre amb les se-
ves quotes internes de poder. Persones
que acumulen informació, perquè totes
formen part de tots els consells possibles,
i actuen com a un jurat. Les entitats han
deixat de ser l’únic representant del con-
junt de la població. Probablement ara ja
és la minoria. La majoria té poques for-
mes d’arribar. No es genera il·lusió amb
aquests mecanismes. 

Es fa necessari avançar cap a un
model de descentralització de polítiques
públiques de prestació de serveis, i és aquí
on els espais locals i de districte guany-
en importància. Aquests són els espais
idonis de participació o lideratge de pro-
jectes, des d’on pot néixer aquesta ener-
gia social, que és la que ajudarà a millo-
rar la qualitat de vida, fent costat al des-

envolupament del municipi o del barri,
i creant un punt de contacte entre polí-
tics i ciutadans. 

Com ho fem? Eliminant barreres. S’ha
acabat un sistema de participació verti-
cal, on l’administració recull propostes,
les avalua i, si les considera oportunes, les
aplica. Si no s’atorga al ciutadà la res-
ponsabilitat de fer-ho, la implicació sem-
pre serà menor, supeditada a decisions
burocràtiques. 

Eliminar el procés establert que su-
posa que el ciutadà proposa i el consis-
tori accepta o no, i que si accepta ho fa
amb les condicions que ell estableix, és eli-
minar una forma participativa restricti-
va tradicional i que no genera prou il·lu-
sió. Cal buscar noves fórmules.

La responsabilitat compartida, amb
demandes i propostes justificades, èti-
ques, tècnicament viables i ajustades als
recursos disponibles, a més de generar in-
terès social per al conjunt, és quelcom de-
sitjable. Però no només l’administració ha
de poder dir si aquest projecte està jus-
tificat, és tècnicament viable, és ètic, s’a-
justa als recursos i és d’interès comú. En
una responsabilitat compartida, el qui
proposa i participa, està en igualtat de
condicions per dir-ho. Volem ser més que
un jutge que fiscalitza els projectes mu-
nicipals. Que una proposta sorgida de la
societat que en principi agrada al con-
sistori es deturi perquè ho ha d’aprovar
l’arquitecte municipal, perquè ho ha d’a-
valuar un grup de funcionaris, o perquè
ho ha de dissenyar l’empresa municipal
d’acord amb uns conceptes estètics pre-
vis, ja no és possible avui en dia. Si hi par-
ticipem del finançament, de la idea, de la
feina, també podem aportar els nostres
experts.

La participació de quarta generació
ens situa per davant de tot això. Cal es-
tudiar noves vies de participació, noves
fórmules de consulta ciutadana, la im-
plicació amb els nous actors socials que
ara mateix no tenen relació amb l’admi-
nistració i que cada dia que passa són
més, i fer-ho amb l’ús de noves tecnolo-
gies i noves aplicacions que ho permetin.
No voldria pas que s’entengués aquest ar-
ticle com una crítica al sistema actual de
participació ciutadana ni al Consistori. Es
tracta d’una invitació, una reflexió per-
sonal per a iniciar un camí conjunt cap a
noves fórmules de participació que mi-
llorin la implicació del ciutadà amb l’A-
juntament. Volem fer-ho, i fer-ho plegats.

4Per a una nova participació 
per Lluís Llanas (Associació de Comerciants Creu Coberta)
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Per què Jaume Collboni serà mi-
llor candidat a l’alcaldia de Bar-
celona que els companys que li
van disputar les primàries?
Si sóc millor candidat o no ho hau-
ran de decidir tots els barcelonins,
perquè la prova definitiva seran
les eleccions municipals del maig
de l’any que ve. Dit això, crec que
en el procés de primàries la gent
va entendre molt bé el missatge
que vaig llançar i la meva aposta
sincera, honesta i a fons per la ciu-
tat. Em vaig arriscar i va sortir bé. 

La persona que li va disputar les
primàries fins al final, Carmen
Andrés, ara forma part del seu
equip. Ha guanyat múscul popu-
lar amb aquesta incorporació?
La Carmen ens aporta una visió
molt important de la ciutat: la de
la Barcelona popular, la dels barris,
connectada als problemes quoti-
dians, sobretot dels sectors que
estan patint més la crisi.

Aquesta visió no la tenia vostè?
Sí, també. I així crec que ho reflec-

teixen els resultats de les primà-
ries. Vaig guanyar a barris molt di-
ferents: des de Sarrià fins a Sant
Martí, des de les Corts fins a Sants.
Vaig obtenir un vot molt transver-
sal. Fins i tot em va sorprendre po-
sitivament a mi. 

S’autodefineix com un activista.
Creu que la gent el veu així?
No ho sé, si ho veu o no, però és així.
Jo entenc que el fet d’estar vinculat
amb un partit condiciona la visió
que els ciutadans tenen de tu, però
afortunadament això està canviant
molt ràpidament. La meva preten-
sió no és, en cap cas, ser un profes-
sional de la política.

Parlant del seu projecte de ciutat,
vostè sempre diu que treballa
per a la Barcelona real. N’hi ha
una d’irreal?
Sí, i tant!

Quina?
La dels rànquings. Aquesta Barce-
lona que se’ns ven com a idíl·lica.
La dels grans números, la que viu
dels mercats internacionals. Però
hi ha una altra Barcelona: la de la
major part dels veïns de la ciutat.
Aquests són, de fet, els grans dam-
nificats i els grans oblidats d’un

Ajuntament que té les competèn-
cies i els recursos –perquè ha tin-
gut superàvits– per fer la vida més
fàcil a la seva gent, però no ho fa.

Actualment, el gran debat d’a-
questa Barcelona real de la qual
parla és el turisme. Creu que la
ciutat ha arribat al seu límit?
El cas del turisme és un dels ex-
emples més clars d’aquesta doble
Barcelona. La que diu que tenim
7,4 milions de turistes, que això re-
presenta més del 10% del PIB de
la ciutat i que tot plegat genera

més de 100.000 llocs de treball,
però que paga un preu pel que fa
a la convivència i a l’ocupació de
l’espai públic que a molta gent no
li compensa. El cost de la indústria
del turisme l’estan pagant aquells
que no en treuen beneficis: la Bar-
celona real, en definitiva.

Què proposa el PSC per fer front a
aquesta problemàtica?
En primer lloc, una cosa molt sen-
zilla i concreta: que el 100% de la
recaptació de la taxa turística es
quedi a la ciutat. En aquests mo-
ments, el 70% d’aquesta recapta-
ció va destinada a la promoció
turística. Nosaltres creiem que això
no pot ser. La ciutat ha de tenir els
recursos que genera el turisme per
compensar els barris que més en
pateixen les conseqüències. Jo de-
fenso la indústria del turisme, però
crec que hem de trobar els meca-
nismes per repartir els beneficis
que genera.

L’Ajuntament ja ha congelat els
pisos turístics. Què hauria fet
vostè en aquest cas concret?
Quan hauria arribat al despatx de
l’alcaldia, hauria obert el calaix i
m’hauria llegit un pla estratègic
que hi havia consensuat des del
passat mandat amb tots els actors
de la societat i on ja es recoma-
nava canviar la regulació dels
pisos turístics. Concretament, ja es
deia que s’havia de limitar el nom-
bre d’aquests habitatges en fun-
ció de la densitat de cada zona.
També es deia que s’havia de fer
un pla específic per combatre els

pisos il·legals i que s’havia d’anar
cap a la concentració dels legals
en edificis sencers. Moltes de les
solucions que ara es venen com a
grans novetats ja estaven escrites.

Per què no es van aplicar en el seu
moment, doncs?
Això li hauria de preguntar al se-
nyor alcalde.

I l’alcalde d’abans perquè no ho
va fer?
L’alcalde d’abans va diagnosticar
el que estava passant. 

No va tenir temps, m’està dient?
Va preveure que això podia passar.
No em sentirà mai exculpant l’an-
terior alcalde de tots els problemes
i donant totes les culpes al d’ara.
Evidentment, nosaltres vam go-
vernar durant trenta anys i també
vam fer coses malament, però en
aquest cas concret no. Vam pre-
veure el que podia passar i vam co-
mençar a planificar les mesures a
prendre. Però el govern actual n’ha
fet cas omís.

Deixant de banda el turisme,
vostè demana que es rebaixi el
preu del transport públic...
Sí, perquè crec que és un dels drets

Jaume Collboni
Candidat del PSC a l’alcaldia de Barcelona

Text: Arnau Nadeu
Fotografia: Pamela Martínez

“Hi ha una part de la ciutat que està
començant a sentir que ja no és Barcelona”

“No participaré
en el 9N. Jo vull

votar en una consulta
que tingui efectes”
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bàsics d’una ciutat gran com Bar-
celona: facilitar la mobilitat i que
sigui assequible. I, en canvi, el preu
de la T-10 ha augmentat un 23%
en només 3 anys. 

TMB té un deute acumulat molt
important...
És cert, però no pot ser que això
vagi sempre a costa del preu de la
T-10 o dels altres títols. El transport
públic és un element cabdal per a
la ciutat.

Vostè l’utilitza?
Sí.

Què li sembla la nova xarxa de
bus ortogonal?
Jo faig servir més el metro i el bi-
cing. Però la nova xarxa de bus or-
togonal, que era un projecte que
ja venia del nostre govern, està
molt bé si no s’utilitza com a ex-
cusa per suprimir altres línies que
continuen tenint sentit o els busos
de barri els caps de setmana.

Joaquim Forn diu que han “ra-
cionalitzat” el servei de bus...
Sobre el paper sí, però la realitat
em diu una altra cosa. Es tracta de
millorar, no d’empitjorar. Crec que
alguns detalls de la implementació
del projecte s’han de replantejar.

En tot cas, això no és la Barce-
lona real?
No si no es fa pensant, precisa-
ment, en la Barcelona real. No si es
fan reformes de laboratori sense

participació. Aquest govern té un
problema que és constant: disse-
nya molt les coses des de la casa
gran sense escoltar gaire els Dis-
trictes. És un Ajuntament molt
centralista i això té efectes greus en
el dia a dia dels barcelonins. 

L’alcalde Trias diu que fa políti-
ques més socials que les que
s’han fet durant els últims trenta
anys...
No sé què pensar... 

...
Si les desigualtats a la ciutat han
augmentat un 12% en només un
any, vol dir que alguna cosa greu
està passant. Li suggereixo al se-
nyor alcalde que visiti més els bar-
ris, perquè ho fa poc. Sobretot els
del Besòs. I ja no dic Ciutat Meri-
diana, que segurament és el para-
digma d’una part de la ciutat que,
no és que senti que Barcelona li ha
girat l’esquena, sinó que està co-
mençant a sentir que ja no és Bar-
celona. Hi ha un problema social
molt greu i una desconnexió de
l’Ajuntament amb una part im-
portant de la ciutat. S’han deixat
de fer moltes polítiques preventi-
ves mentre, en canvi, es fa de banc
bo de la Generalitat.

Precisament aquesta crítica ja li
feien anys enrere altres partits al
govern d’Hereu...
Sí, però les xifres no tenen res a
veure. En un flux entre administra-
cions, que hi hagi un petit percen-

tatge d’impagaments es pot en-
tendre. Però ara estem parlant de
més de 200 milions d’euros. I s’es-
tan fent inversions fonamentals
per a la ciutat a compte de l’Ajun-
tament sense reconèixer el deute.
Fins i tot l’Ajuntament està com-
prant edificis a la Generalitat que
prèviament els hi havia cedit el
mateix consistori. Una ficció comp-

table que provoca que els barcelo-
nins paguem dues i tres vegades
molts serveis. Altres ajuntaments
han portat el deute de la Generali-
tat als tribunals. Nosaltres ni tan
sols el reclamem.

Vostè diu que cal una renovació a
l’Ajuntament. Un partit com el
seu, que l’ha governat tants anys,
pot representar aquest aire fresc?
Absolutament. Nosaltres hem estat
els impulsors d’aquesta Barcelona
de la qual ara n’estem tots tan or-
gullosos. Com tot a la vida, aquell
projecte es va esgotar. Però el pro-
blema és que no s’ha substituït per
un altre: s’ha substituït un projecte

per una inèrcia. I què passa quan es
fa això? Doncs el que està passant
amb el turisme, amb els comerços...
Si tu no fas la ciutat, te la fan. I en
aquests moments qui està fent la
ciutat són els interessos econòmics
i el projecte nacional del president
Mas, molt respectable però que no
és el de Barcelona. La ciutat ha de
tenir projecte propi i aquest, ara,
també ha de ser renovador.

El seu projecte ho és? Sense
anar més lluny, el seu consell as-
sessor està presidit per l’exal-
calde Hereu...
El meu projecte té vocació de resol-
dre problemes i, en aquest sentit, ja
és renovador. Però els socialistes no
tenim la vocació de ser els més re-
novadors. El que volem és confec-
cionar un projecte i poder-lo aplicar.
I que això tingui efectes reals en la
vida quotidiana de la gent.

Sigui com sigui, no creu que pot
ser més atractiu el projecte d’al-
tres partits que no han governat
mai o que comencen de zero,
com Guanyem Barcelona?
No ho sé, ja es veurà a les elec-
cions. Concretament, els partits
que estan naixent a la nostra es-
querra me’ls prenc com un estí-
mul, però els demano que tinguin
vocació de govern. És a dir, que no
es quedin només en el testimo-
niatge. Que tinguin vocació de
canviar les coses i, per tant, de go-
vernar. I governar també vol dir
administrar les contradiccions que
això implica, que no és gens fàcil.
Dit això, ho segueixo amb molt in-
terès perquè penso que cal articu-
lar una majoria de progrés que
pugui governar la ciutat.

El líder del seu partit, Miquel
Iceta, va obrir la porta a una so-
ciovergència a escala nacional.
Vostè estaria disposat a gover-
nar amb Xavier Trias després de
les eleccions?
No. Jo espero liderar un projecte
per a la ciutat i desitjo que aquest
sigui de progrés, com el que havia
governat Barcelona durant trenta
anys. Amb quina fórmula? No ho
sé, ja ho veurem. Ara per ara està
tot molt obert. Ja veurem com s’a-
caba configurant la correlació de
forces. Però jo mantinc el que vaig
dir a les primàries. La meva idea és
liderar una alternativa de progrés i
en aquesta equació no hi entra CiU.

Hi entra Guanyem Barcelona?
És clar, en principi molt més que
CiU. Ara bé, dit això primer vull co-
nèixer el seu programa. De mo-
ment, aquestes forces emergents
tenen una diagnosi, una imatge.
Però crec que tots plegats hem de
fer un esforç per traslladar tot això
en un programa perquè, al cap i a
la fi, una coalició de govern s’ha de
fer sobre la base d’un programa.
Però, a priori, el que és lògic pen-
sar és que sempre tens més coses
en comú amb els partits de l’es-
querra que no pas amb la resta.
Però bé, ja ho veurem.

Parlant de Miquel Iceta, recent-
ment va comparar unes hipotè-
tiques eleccions plebiscitàries
catalanes amb l’Alemanya nazi.
Què en pensa?
Que és un error. No es poden fer
comparacions d’aquest tipus. Jo
sempre dic que el feixisme només
s’ha de citar per condemnar-lo. Ell

mateix va reconèixer el seu error i
ho considero una relliscada que va
estar fora de lloc.

Vostè anirà a votar el 9N?
Jo vull anar a votar en una consulta
que tingui efectes. El que s’acabarà
fent, que no és una consulta, ho
considero part de la mobilització
de la gent que vol la independèn-
cia i, per tant, no hi participaré. Jo
vull participar en una consulta que
serveixi, que tingui garanties i que
sigui clara.

Creu que Barcelona podrà ser
algun dia la capital d’un Estat
català?
Si la gent així ho decideix, sí. I crec
que Barcelona també ha d’estar
preparada en aquest sentit. Però
no esperem que això passi, no ho
supeditem tot a aquest fet, no
mirem Barcelona només com la
capital d’un futur Estat. Som més
coses i hem de seguir-ho sent.

“Les declaracions
d’Iceta van ser un
error. El feixisme 

només s’ha de citar 
per condemnar-lo”

“El cost de la 
indústria del turisme

l’estan pagant
aquells que no en
treuen beneficis”

“Si tu no fas la ciutat, te la fan. 
I en aquests moments qui
l’està fent són els interessos
econòmics i el projecte 
nacional del president Mas”
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La plataforma Defensem l’Ore-
neta, contrària a la urbanització
del parc del Castell de l’Orene-
ta, durà a terme demà passat,
aprofitant el Consell de Barri,
una nova protesta contra els
plans de l’Ajuntament de cedir
5.500 metres quadrats de zona
verda a la constructora Nuñez i
Navarro.

Tot i que diverses entitats del
barri i el PSC i ICV-EUiA van
sol·licitar que l’ordre del dia del
Consell de Barri inclogués un
punt per tractar la qüestió del
parc de l’Oreneta, no serà així i
només se’n podrà parlar al torn
de precs i preguntes.  Manel Pau,
membre de la plataforma De-
fensem l’Oreneta, explica a Línia
Sarrià que “es farà una cercavila
de protesta per no haver-se in-

clòs el tema en l’ordre del dia”.
“Volem expressar el mateix que
diem al manifest: que es facin els
equipaments però no a canvi de
la zona verda”, afegeix Pau.
Aquests equipaments als quals
fa referència Pau són les dues
masies –una del barri de Gal-
vany i una del barri del Guinar-

dó– propietat de Nuñez i Nava-
rro que s’inclouen a la permuta
amb l’Ajuntament a canvi dels
terrenys del Parc de l’Oreneta.

De moment la plataforma
ja ha recollit més de 2.300 fir-
mes a favor del seu manifest i
també té el suport d’una tren-
tena d’entitats del barri.

Acció reivindicativa del passat mes de setembre. Foto: @defensemoreneta

Continuen les protestes de la
plataforma Defensem l’Oreneta 
» El Consell de Barri de demà passat no tractarà la urbanització del parc
» La plataforma, que ho reclamava, organitza una cercavila de protesta

Tribut a Vinyoli a la biblioteca
Sant Gervasi-Joan Maragall

HOMENATGE4El passat dilluns
27 d’octubre la biblioteca Sant
Gervasi-Joan Maragall va acollir
un homenatge al poeta Joan
Vinyoli amb motiu de la cele-
bració d’enguany del centenari
del seu naixement i el trentè ani-
versari de la seva mort.

El tribut va consistir en una
xerrada i una actuació sobre
l’obra del poeta de les Tres To-
rres batejada com Encara les
paraules, de Joan Vinyoli, que
va anar a càrrec de Xavier Mor-

te en la interpretació i de Xavier
Pérez a la guitarra.

Xavier Morte i Xavier Pérez
van traçar un recorregut im-
prescindible per l’obra d’una
de les veus líriques més in-
fluents de la poesia catalana
del segle XX i un referent per als
poetes del nostre segle gràcies a
la lectura de textos dels seus pri-
mers poemaris Les hores re-
trobades i El Callat, fins a arri-
bar als últims, Domini màgic i
Elegia de Vallvidrera.

HISTÒRIA4Un recull de la his-
tòria de l’antiga vila de Sant Ger-
vasi de Cassoles. Aquest és, de
forma resumida, el contingut
del llibre Sant Gervasi de Cas-
soles-La Bonanova. Paisatge
urbà, paisatge humà, de l’es-
criptora Marta Luna i que es va
presentar el passat dilluns 27
d’octubre a la sala d’actes del Cen-
tre Cívic Vil·la Florida.

El llibre és la culminació  d’un
projecte de recuperació de la
memòria gràfica i oral del barri

de Sant Gervasi-la Bonanova.
La idea va sorgir de la demanda
i la voluntat dels membres de la
Comissió de Seguiment del Con-
sell de Barri de recuperar la iden-
titat, el coneixement i el reco-
neixement d’aquest barri amb
història. 

L’autora de la publicació ex-
plica que  “no és un llibre d’in-
vestigació històrica, sinó més
aviat una recollida d’informació
de fonts diverses amb les quals he
creat una història”. Al llarg de l’o-

bra, Luna posa l’èmfasi en el
paisatge urbà i humà del barri i
explica com l’orografia de Sant
Gervasi es caracteritzava per una
natura agressiva, amb diversos
torrents que baixaven de la serra
de Collserola. És per això que  “el
pas evolutiu dels seus habitants
era sempre conseqüència de la
prèvia dominació de la natura”,
relata. El llibre també explica
moltes de les històries sorgides
del projecte de memòria oral del
Centre Cívic Vil·la Florida

Redacció
SARRIÀ-SANT GERVASI

La biblioteca Joan Maragall va acollir el tribut a Vinyoli. Foto: Google Maps

Recuperar les arrels

Polèmica | El banc UBS certifica que no té un compte de Trias
L’alcalde de la ciutat, Xavier Trias, va fer públic divendres, durant el Ple, un informe

emès pel banc suís UBS que certifica que no té cap compte bancari a l’entitat. Trias va
sol·licitar al banc aquest document després que a principis de la setmana passada El
Mundo l’acusés de tenir un compte amb 13 milions que hauria traspassat a Andorra.
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El regidor del PP i president del Districte, Óscar Ramírez. Foto: PP

Rebuig a la decisió del regidor
del PP de no casar homosexuals

OBRES4La reforma del Teatre
de Sarrià ja ha entrat en la seva
recta final. Amb les obres al sos-
tre i la teulada acabades, que han
permès retirar la bastida de la
platea, ja només queden per
col·locar les butaques. 

Precisament, sobre la ins-
tal·lació de les butaques, continua
oberta la campanya Apadrina
una butaca! que busca aconse-
guir petits mecenes que apadri-
nin, per 300 euros, la instal·lació
dels nous seients i que permetran
acabar del tot la reforma del te-
atre. Tots aquells que n’apadrinin
una gaudiran del carnet de soci
gratuït durant un any, dues en-
trades gratuïtes per a qualsevol
espectacle i veuran com el seu
nom llueix escrit a la butaca. 

La reforma del
Teatre de Sarrià, 
en la recta final

OCUPACIÓ4Després d’un any
d’obres, la Fundació Boscana ha
inaugurat l’ampliació de 120
metres quadrats on s’ubicarà a
partir d’ara el centre de teràpia
ocupacional. Es tracta d’un es-
pai més ampli, accessible i llu-
minós que no pas les antigues
instal·lacions, construïdes als
anys 60. 

A més, amb la reforma, el
centre ocupacional serà mixt i es
doblaran el nombre de places,
que passarà de 20 a 40. El nou
espai s’ha dividit en quatre sales
destinades als tallers laborals del
centre ocupacional, on s’hi fan
tot tipus d’artesanies que pos-
teriorment es comercialitzen.
La Fundació Boscana va néixer
l’any 1961 amb la construcció
d’una escola pionera en les tèc-
niques terapèutiques més in-
novadores.  

Boscana renova
l’espai del taller
ocupacional

El Plenari del Consell LGTB va
acordar el passat 29 d’octubre per
unanimitat la proposta, presen-
tada per ICV-EUiA, que reclama
que l’Ajuntament “garanteixi en
tot moment el dret fonamental
de contraure matrimoni amb
plena igualtat jurídica, siguin
ambdós contraents del mateix o
diferent sexe”.

L’acord arriba després que fa
tres setmanes el regidor del PP i
president del Districte, Óscar

Ramírez, es negués a casar un
matrimoni homosexual després
d’al·legar “objecció de conscièn-
cia”. La regidora ecosocialista
Janet Sanz va afirmar durant la
celebració del Plenari que “serem
exigents per garantir el compli-
ment d’aquest acord, que com-
promet el govern municipal a do-
nar trasllat a aquest conjunt de
propostes abans del proper Ple-
nari del Consell LGBT”.

D’altra banda, el Síndic de
Greuges, Rafael Ribó, va dema-
nar a l’Ajuntament de Barcelona
que defensi els casaments d’ho-
mosexuals i en promogui la seva
igualtat. La resolució del Síndic

subratlla que l’Administració ha
de garantir la normalització dels
matrimonis homosexuals i no ha
de concórrer en disputes públi-
ques sobre les circumstàncies
que es puguin derivar de la seva
organització municipal. 

La conducta de Ramírez tam-
bé va ser criticada per l’alcalda-
ble del PSC, Jaume Collboni,
que va demanar la creació d’un
“registre públic d’objectors de
consciència” i va oferir els seus re-
gidors per fer els casaments que
el PP no vulgui celebrar. El re-
publicà Jordi Portabella, que va
casar la primera parella gai el
2002, va fer una oferta similar.

Redacció
SARRIÀ-SANT GERVASI
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El comerç sarrianenc es reactiva
» Les bones sensacions de les rebaixes i l’obertura de nous comerços donen ales als botiguers locals
» La tendència, segons l’Eix de Sarrià, és que les vendes puguin anar millorant en els pròxims mesos

CELEBRACIÓ4El mes de novem-
bre és sempre molt especial per als
botiguers de Sarrià. El pròxim
dissabte tindrà lloc la tradicional
gala dels premis de l’Eix Sarrià,
que enguany arriba a la seva se-
tena edició, i la segona Tasting
Night, una ocasió especial per
tastar els productes del mercat. 

Els guardons que lliura l’as-
sociació volen ser un reconeixe-
ment als comerços del barri i a les
persones o entitats que s’hagin
destacat per donar suport o dina-

mitzar el comerç sarrianenc. La
gala dels premis tindrà lloc a par-
tir de les 8 de la tarda a l’interior
del Mercat de Sarrià, on també se
celebrarà de manera paral·lela la
Tasting Night. “Així la gent podrà
veure que als mercats hi ha tots els
productes que necessita”, assegura
Salvador Vendrell. 

Pel que fa als premis, l’eix
lliurarà tres guardons: un al millor
comerç –atorgat per un jurat–, un
honorífic i un col·lectiu –decidit en
una enquesta entre els veïns–. 

En els últims mesos s’han obert cinc comerços a Sarrià. Fotos: Ajuntament i Eix Sarrià

Optimisme dins de la prudència.
Aquesta és la sensació genera-
litzada entre els comerciants de
Sarrià després d’una campanya
de rebaixes positiva. 

“Els comerciants van quedar
prou contents perquè es va ven-
dre més que altres anys”, expli-
ca a Línia Sarrià Salvador Ven-
drell, president de l’Associació de
l’Eix comercial de Sarrià. A més,
a aquesta notícia cal afegir-hi que
en els últims mesos el carrer
Major de Sarrià –el carrer neu-
ràlgic de l’eix– ha registrat noves
obertures de comerços que han
iniciat la seva vida amb molta for-
ça i il·lusió. “Aquesta és una molt
bona notícia perquè el fet que no
hi hagi locals tancats sempre és
positiu”, afirma Vendrell, que
creu que amb aquestes noves
obertures “es demostra que el ca-

rrer Major de Sarrià és un vial
molt dinàmic i comercial”. 

Pel que fa a les vendes, Ven-
drell destaca una certa tendència
“positiva”, tot i que enguany el cli-
ma ha jugat una mala passada als
botiguers, sobretot als que es
dediquen al tèxtil. “Els primers
dies de rebaixes van ser bons per
la calor que va fer, ja que van aug-
mentar les vendes de roba d’es-

tiu, però com que el bon temps
s’ha allargat fins fa ben poc, les
vendes d’hivern s’han vist per-
judicades”, explica el president de
l’associació sarrianenca. Amb
tot, els botiguers locals són opti-

mistes amb les vendes de cara als
pròxims mesos que, per altra
banda, són els més intensos. 

DINAMITZACIÓ AL CARRER
L’Eix Sarrià segueix, però, amb la
seva activitat al carrer, i el passat
dissabte dia 25 d’octubre va ce-
lebrar la 22a Mostra de Comerç.
Seguint la tendència positiva que
s’està experimentant al comerç
del districte, els comerciants van
quedar molt satisfets amb aquest
esdeveniment, “potser una de
les mostres més reeixides que
hem celebrat”, assegura Ven-
drell. La mostra va comptar amb
la participació de 160 parades
que es van desplegar al carrer
Major de Sarrià entre les places
de Sarrià i d’Artós. Paral·lelament
va tenir lloc una fira gastronò-
mica amb productes locals. 

Amb tot, els comerciants es
mostren confiats. “Malgrat que la
situació econòmica és encara de-
licada, lentament sembla que tot
millora”, conclou Vendrell. 

Un eix dinàmic

Unes 160 parades
van sortir al carrer
en l’última Mostra

de Comerç

Redacció
SARRIÀ

Sostenibilitat | Una fira amb atraccions ecològiques
En la 22a Mostra de Comerç de l’Eix Sarrià del passat 25 d’octubre es van 

instal·lar atraccions ecològiques per a la mainada. Aquests enginys no tenien 
consum elèctric, ja que es movien únicament gràcies a la força que feia una 

sola persona. Aquesta va ser una de les novetats de la fira comercial.
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Segons les dades de l’Indicador
de Comerç de Barcelona (IcoB)
presentades ara fa uns dies, la
campanya de rebaixes d’aquest
estiu es va saldar de manera
global amb una caiguda de
l’1,86%. Tot i la reculada, aquest
descens va ser menor que el de
les rebaixes d’estiu de l’any pas-
sat, que van finalitzar amb una
caiguda del 4,4%. Aquest estudi
també destaca que, cada cop
més, els clients tenen una certa
predisposició a comprar menys
en els períodes de rebaixes ofi-
cials. 

Aquest estudi, elaborat per
ESADE i la Fundació Barcelona
Comerç, mostra les dades de
vendes corresponents al tercer
trimestre d’enguany, entre juliol
i setembre. Aquest estudi es re-
alitza trimestralment i surt d’u-
na mostra de 500 comerços dels
principals eixos de la ciutat. En
aquest sentit, els resultats tam-
bé indiquen una certa “caiguda
del consum” i una actitud més
“apagada” dels compradors en-
vers les vendes. En referència a
aquestes dades Vicenç Gasca,

president de la Fundació, creu
que “tot i que les vendes del co-
merç no acaben de reactivar-se,
la perspectiva dels comerciants és
que el quart trimestre de l’any si-
gui millor que el de l’any passat”. 

Una altra dada que mostra
l’IcoB és la certificació que la fac-
turació dels dies festius no ha es-
tat superior a la mitjana d’altres
dies. De fet, els botiguers que van
obrir en festiu van facturar un
4% menys respecte a la resta de
dies de la setmana. En aquest
sentit, el 37% dels comerciants

que van  obrir en festius van te-
nir una facturació molt similar a
la d’altres dies, mentre que el
29% van vendre per sota de la
seva mitjana setmanal. Segons el
catedràtic de Màrqueting d’E-
SADE i director de l’estudi, Jo-
sep-Francesc Valls, “el comerç de
Barcelona està buscant el seu
propi model de calendari i ho-
rari”. 

L’estudi, però, assegura que
els comerciants encaren l’últim
trimestre de l’any “amb bones ex-
pectatives”. 

Les dades de l’IcoB es corresponen a l’últim trimestre. Foto: Eixos BCN

La caiguda de vendes durant les
rebaixes es frena, segons l’IcoB

GUARDONS4L’Associació de
Venedors del Mercat de Sarrià va
rebre una menció especial als
premis Barcelona, la millor bo-
tiga del món, en la categoria de
mercats, pel seu quiosc interac-
tiu de cupons de descompte que
es troba instal·lat a l’interior del
recinte de l’equipament. 

Aquest quiosc emet diferents
cupons de descompte als usua-
ris del mercat per tal de fidelit-
zar la clientela, una tasca que el
jurat del certamen ha reconegut
amb aquest guardó. 

Per altra banda, la drogueria
Rovira, una botiga emblemàtica
situada al carrer Madrazo, 127 del
barri de Sant Gervasi-Galvany, va
aconseguir una menció especial
en el marc del premi al millor es-
tabliment comercial, per “ser un
referent” i per “l’assessorament
personalitzat i el bon tracte al
client”. Aquesta botiga, que va
néixer l’any 1910, compta amb
més de 30.000 referències de
clients que l’han visitada. 

Els premis Barcelona, la mi-
llor botiga del món, arribaven
enguany a la seva dissetena edi-
ció amb l’objectiu de premiar les
iniciatives i contribucions al pe-
tit comerç de proximitat barce-
loní d’establiments, negocis i
persones. 

Dos guardonats al
districte als premis
del comerç local

La digitalització
del comerç arriba
al Cosmocaixa

JORNADES4El Cosmocaixa aco-
llirà el pròxim dijous 13 de no-
vembre les dotzenes jornades de
Retail Comertia, una trobada
anual del sector del petit nego-
ci i l’empresa familiar a Cata-
lunya. 

En aquesta ocasió, les jorna-
des es dedicaran a estudiar i
debatre les noves possibilitats
tecnològiques que les grans mar-
ques comercials estan integrant
en els seus sistemes de gestió i
punts de venda. Conèixer i con-
trolar les tendències dels con-
sumidors, el tràfic de clients per
determinades zones comercials,
els nous sistemes de pagament,
les eines virtuals d’interacció i els
sistemes de fidelització dels
clients seran alguna de les altres
temàtiques que s’abordaran du-
rant la jornada. 

Redacció
SARRIÀ-SANT GERVASI
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REDACCIÓ4Sarrià-Sant Gerva-
si, i per ser més concrets Vall-
vidrera, van respirar teatre els
dos passats caps de setmana.
Durant el 25 i el 26 d’octubre i
l’1 i el 2 de novembre, el Centre
Cívic Vallvidrera Vázquez Mon-
talbán va acollir la Primera Mos-
tra de Teatre de Sarrià-Sant
Gervasi, una iniciativa promo-
guda per un grup de companyies
d’aficionats del districte i l’As-
sociació de Veïns amb la col·la-
boració del Districte.  

Durant el primer cap de set-
mana la companyia La Bombe-
ta va ser l’encarregada, dissab-
te, de donar el tret de sortida a
la mostra amb la representació
de l’obra Occident, un indigest
còctel teatral de dues peces que
reflexionen al voltant de la re-
lació entre Orient i Occident i
com aquesta ve determinada
per la culpabilitat individual
dels qui apreten els botons.
L’endemà va ser el torn de la
companyia El Paper Petit, que
va dur a l’escenari l’obraCasats
per amor...a la pasta. Els es-
pectadors van poder gaudir de
la història de dues famílies on les
sorpreses entre les relacions
personals no van parar en cap

moment, amb girs inesperats,
personatges sorprenents en la
seva manera de pensar i, tot ple-
gat, amb una dosi considerable
d’humor. 

El segon tram de la mostra va
començar dissabte passat, dia de
Tots Sants, amb l’obra Les dones
sàvies, una adaptació de l’obra de
Molière de Nicasi Camps i Pinós
a càrrec de la companyia Tea-
trerus Orlandai. L’obra se situa
al París del segle XVII a la sala
d’estar d’una casa benestant per
on la Martina i en Julià, servents
de la casa, guien el públic pels
embolics entre l’amor de veritat
i la poètica de pa sucat amb oli.

Per tancar la mostra, abans-
d’ahir la companyia Elenc
J.V.FOIX va presentar la seva
obra Fuita, que explica la histò-
ria d’un conseller del govern, el
d’Indústria, que acaba de dimi-
tir en veure’s embolicat en un es-
càndol de corrupció que ha en-
viat en orris la seva carrera po-
lítica. Al mateix temps, la dona
l’ha abandonat pel periodista
que va destapar el cas. En defi-
nitiva, quatre dies de teatre en
què els sarrianencs van poder
gaudir de les obres per només
tres euros i mig.

El segon cicle de recitals d’orgue
del districte, després de la bona
acollida del primer -celebrat
l’any passat-, va començar el
passat 23 d’octubre i acabarà
demà passat amb el recital que
se celebrarà al temple del Sagrat
Cor del Tibidabo amb la inter-
pretació de Vicenç Grané. 

Grané oferirà un programa
basat en Preludi i Fuga, de Jo-
sep Elias; Tocata en Do, de Jo-
hann Pachelbel; Trumpet Vo-
luntary, de William Goodwin
(segle XVIII); Salve regina, de
Franz Liszt; Ave Maria, de Ar-
cadelt, amb arranjament de

Franz Liszt; i Corale, de Filippo
Capocci. 

El concert servirà per posar
el punt final a un cicle que va co-
mençar el passat 23 d’octubre
amb el recital al santuari de
Sant Antoni de Pàdua, dut a ter-
me pel Fra Agustí Boadas Llavat
i Joan Carles Castro, a l’orgue. El
segon concert va ser el que es va
celebrar dijous 30 d’octubre al
monestir de Sant Pere de les
Puel·les interpretat per Hèctor
París.

El cicle de recitals d’orgue
pretén apropar l’orgue a tots als
sarrianencs, i als barcelonins
en general, a través d’aquests
tres recitals que han ofert i ofe-
riran un programa farcit de les
peces més contemporànies fins
a les més clàssiques.

El segon cicle de recitals d’orgue, 
l’altre protagonista cultural

» Va començar el 23 d’octubre i acabarà demà passat
» Consta de tres concerts a tres edificis religiosos del districte

» Els últims dos caps de setmana va tenir lloc la primera mostra de teatre de Sarrià-Sant Gervasi
» Les companyies amateurs del districte van ser les protagonistes amb quatre obres diferents

Vallvidrera entra en escena

Redacció
SARRIÀ-SANT GERVASI

La mostra de teatre ha estat una iniciativa de diverses companyies amateurs del districte. Foto: Ajuntament

Protagonistes | Els encarregats de fer-ho possible
Els grans protagonistes de la Primera Mostra de Teatre són els directors i 

actors amateurs que han fet possible les obres. Alguns d’ells han estat Héctor 
Mellinas, Quimet Pla, Carla Ricart i Frederic Caralt, que han estat a la direcció 

d’Occident, Casats per amor...a la pasta, Les dones sàvies i Fuita. 
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La segona edició de la Milla de Sa-
rrià, celebrada el passat diu-
menge 26 d’octubre, va comptar
amb la participació de 150 per-
sones amb discapacitats, volun-
taris i atletes d’elit, entre els quals
hi havia el català Adel Mechaal,
que va endur-se la victòria.
Aquesta competició, organitzada
per la Fundació Aspasim, va aju-
dar a recaptar diners per destinar
a pagar una part de la reforma de
la nova llar residència de l’entitat. 
“És una cursa on tothom de-
mostra que, al seu ritme, pot fer-
ho tot”, va afirmar Joan Puigdo-
llers, regidor del Districte de Sa-
rrià-Sant Gervasi, durant la ce-
lebració de la prova atlètica, que
va recórrer el passeig de la Rei-
na Elisenda de Montcada al llarg
d’1,6 quilòmetres. 

La cursa va començar a les 10
del matí a la plaça de Sarrià i va
finalitzar una hora i mitja més
tard al mateix lloc. Seguidament,
el centre esportiu Can Caralleu va
oferir una masterclass de Zum-
ba per als participants. 

Pel que fa a l’àmbit més pu-
rament esportiu, el guanyador
de l’edició d’enguany, Adel Me-

chaal, va destacar que “l’aire
que es respira aquí és molt di-
ferent”, i va confirmar que l’any
vinent tornarà a participar. Me-
chaal, a més, va aconseguir fer a
Sarrià la millor marca de les mi-
lles de tot l’Estat, amb un cro-
nòmetre de 4 minuts i 7 se-
gons. Una cursa de rècord per a
un objectiu solidari.

Adel Mechaal va aconseguir un nou rècord a la Milla de Sarrià. Foto: MS

Adel Mechaal guanya 
la segona Milla de Sarrià

» L’atleta català venç i aconsegueix el rècord estatal de les milles
» La prova va comptar amb la participació de més de 150 persones

Uns 1.600 atletes participen
en els Special Olympics

ESDEVENIMENTS4Durant qua-
tre dies, Barcelona i Calella han
estat seu olímpica. Els Special
Olympics, que van començar
dijous passat i van cloure abans-
d’ahir, han aplegat a Catalunya
més de 1.600 esportistes amb
discapacitat intel·lectual provi-
nents de tot el món. 

Enguany, els jocs han comp-
tat amb la col·laboració de cares
famoses del món de l’esport
com la sincronista Ona Carbo-
nell o els futbolistes Gerard Pi-
qué, Luis Suárez i Carles Puyol,
aquest últim present a l’encesa
oficial del peveter dels jocs. 

Barcelona va acollir les pro-
ves de vela, tennis i bàsquet. Pel
que fa a l’esport de la cistella,
l’acte estrella va tenir lloc dis-
sabte passat a Mundet –seu d’a-
quest esport durant els jocs–, on
l’exjugador de l’NBA, el serbi
Vladimir Radmanovic, va im-
partir un clínic per a tots els jo-
ves participants. En total, al
bàsquet dels Special Olympics
han participat 300 jugadors de
35 equips de tot el món. 

Aquest certamen està orga-
nitzat per Special Olympics Ca-
talunya, i se celebren des de
l’any 1988. 

El CP Sarrià perd a Lloreda i 
es col·loca en llocs de descens
FUTBOL4El CP Sarrià va perdre
abans-d’ahir a Badalona al camp
del Lloreda per la mínima (1-0).
Amb aquest resultat, els homes
de Fran Villarroya cauen a la ca-
torzena posició del grup 2 de Se-
gona catalana, en places de des-
cens amb només 7 punts. 

El balanç dels sarrianencs
en aquest inici de lliga no és gai-
re positiu, amb només una vic-
tòria –aconseguida a finals de se-
tembre a Can Caralleu contra la

UD Catalana per un contun-
dent 3 a 0–. No obstant això, l’e-
quip ha aconseguit el mateix
nombre d’empats i de derrotes:
quatre. Quatre partits on la vic-
tòria s’ha escapat per ben poc,
una dada que dóna esperances
als de Villarroya per sortir del
pou de la classificació. 

Diumenge que ve el CP Sa-
rrià rep a casa el Sant Joan de
Montcada, desè a la taula a 4
punts dels sarrianencs. 

Una vetllada d’atletisme amb 
la Nocturna de Collserola

CURSA4Els corredors més
aventurers es van donar cita dis-
sabte passat a la segona edició de
la Nocturna de Collserola, una
prova atlètica de 9 quilòmetres
que va vorejar la part nord del
districte al llarg de la Carretera de
les Aigües. 

El Pla de les Maduixeres va
ser el punt de sortida d’una cur-
sa que vol aprofitar els escenaris
nocturns que ofereix la part alta
de la ciutat, i en concret la Ca-

rretera de les Aigües, un indret
que tradicionalment utilitzen els
esportistes per anar a entrenar.

Els corredors van sortir en
autobús des de la plaça Mireia
d’Esplugues fins a la plaça Doc-
tor Andreu, des d’on van córrer
un tram de 600 metres com a es-
calfament fins a la sortida prò-
piament dita de la prova, al Pla
de les Maduixeres. El recorregut
de la prova va finalitzar a la ma-
teixa plaça Mireia. 

Redacció
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Vladimir Radmanovic (segon per l’esquerra) al pavelló de Mundet. Foto: SOC

Tennis | El CT Barcino, finalista a Dobles Mixtes
El Club Tennis Barcino es va proclamar subcampió del Trofeu 

Generalitat per equips Alevins Dobles Mixtes disputat ara fa uns 
dies. L’equip sarrianenc –format per 9 nenes i 4 nenes– va 
perdre per 3 a 2 davant el CT La Salut a la final del torneig.   
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AGENDA MENSUAL
DIJOUS 6 DE NOVEMBRE
19:00 Joan Manén, el geni oblidat és un docu-

mental que parla sobre Joan Manén, consi-
derat un dels millors violinistes de la prime-
ra meitat del segle XX i un gran desconegut
per a la gran majoria de públic. / Centre cí-
vic Pere Pruna. 

DIVENDRES 7 DE NOVEMBRE
12:30-14:30 Taller per aprendre com pot ser d’a-

jut la xarxa social Twitter a l’hora de posicionar
una marca o perfil, o com aconseguir segui-
dors i quin és el contingut més adient per pu-
blicar. / Casa Sagnier.

DIJOUS 13 DE NOVEMBRE
19:30 La dona i l’aigua a Burkina Faso és una xe-

rrada sobre els problemes de l’aigua en
aquell país africà a càrrec de Montse Vall-
mitjana. També es parlarà dels projectes de
cooperació iniciats. / Centre cívic Sarrià.

FINS AL 10 DE NOVEMBRE
Matí-Tarda Les dones del 1714. Exposició que

mostra allò que es coneix de les dones cata-
lanes durant la Guerra de Successió, un
col·lectiu que va tenir un paper molt impor-
tant en la rereguarda catalana. / Centre cívic
Vil·la Florida.

DISSABTE 22 DE NOVEMBRE
20:00 Inauguració de l’exposició Ells també

pinten, en el marc del Dia Internacional de les
Persones amb Discapacitat, una mostra a cà-
rrec de la Fundació Sant Pere Claver amb el
fons d’obra del futur Museu d’Art Brut. / Cen-
tre cívic de Sarrià. 

DISSABTE 15 DE NOVEMBRE
12:00 Allà on viuen els monstres. Espectacle de

teatre d’ombres on es narrarà el famós con-
te infantil. Interpretació a càrrec de Sherez-
zade Bardagí. 

DIVENDRES 28 NOVEMBRE
17:30-19:00 Activitat familiar de sensibilitza-

ció Vols jugar a la gallineta cega a la cuina?,
un joc que pretén conscienciar sobre la ne-
cessitat d’etiquetar correctament els productes
de neteja per evitar accidents. / Casa Sagnier.

DISSABTE 8 DE NOVEMBRE
10:00 Caminada per Collserola a càrrec de

Joan Solé que visitarà alguns indrets com Can
Rabella, Can Planes, el Papiol o Can Puig. Ini-
ci al Centre cívic Vallvidrera. 

CULTURA INFANTIL ESPORTSEXPOSICIONSTALLERS

Espectacle de teatre familiar on s’ex-
plica la història d’un extraterrestre amb
quatre braços i un aspecte un pèl es-
trany que es troba un ésser humà que
el rebutja per ser diferent. / Centre cí-
vic Sarrià. 

Teatre en família
Un extraterrestre qualsevol
Ds. 8 de novembre a les 17:30

L’Hospital Plató organitza a la plaça Ar-
tós un conjunt de tallers al voltant de
la temàtica de l’alcohol i el tabac, i de
com afecten els menors d’edat. Aques-
ta activitat està adreçada a les esco-
les. / Plaça d’Artós. 

Salut al carrer
Alcohol i tabac, tu decideixes!

Dj. 6 de novembre

En el marc de les activitats progra-
mades de cara al Dia Internacional de
les Persones amb Discapacitat, el Cen-
tre cívic Sarrià acull Ella, una obra de
la companyia Brots que parla d’una
noia amb trastorn mental. 

Teatre social
Ella, de Brots

Ds. 22 de novembre a les 18:00

El CP Sarrià rep a casa el Sant Joan Atlè-
tic de Montcada, en un partit corres-
ponent a la desena jornada del grup
2 de Segona catalana. / Can Caralleu.

Partit de futbol
CP Sarrià-Sant Joan Montcada

Dm. 9 de novembre a les 12:00
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